
2012  51 

Society Notices — Informations de la Société 
 
 

Editor’s Report for the years 2009–2011 
 
After the low period of 2003–5, when submissions were fewer than in preceding 
years, and only single issues having been issued in 2002 and 2004, the situation 
improved markedly. Two issues have since been printed each year as planned and the 
period preceding that of this report, 2006–8, achieved annual page totals that have 
rarely been exceeded during the lifetime of Malimbus. The statistics for 2009–11 are 
not quite so exceptionally high or low and are summarized in Table 1. 
 
 
Table 1. Malimbus publication statistics, 2009–11. 
 2009 2010 2011 
Number of pages 132 108 104 
Scientific papers received 11 6 21 
                            published 14 8 10 
                            rejected or withdrawn 2 (18 %) 0 (0 %) 1 (5 %)
Reviews published 1 1 1 
News & Letters (including Corrigenda) published 6 5 5 
Society Notices published 5 4 7 
 
 
 Since Volume 1, the average number of pages per volume has been 122, and 
although the average of the three years covered by this report is 115, the latest five-
year running average is 132. The rate of submissions was worryingly low in 2009–10, 
resulting in smaller issues in 2010 and 2011, but in 2011 submissions regained a level 
comparable with that of earlier years. Encouragingly, more biological and ecological 
submissions, and more articles by West African authors, are being received and 
published. More items of news and comment have also been published per year than 
usual. To date, Malimbus has managed to survive periods of low submissions and the 
running average of pages published per year shows no overall trend over the journal’s 
lifetime (Fig. 1). The immediate future in all these respects looks satisfactory. 
 All full-length papers and Short Notes were reviewed by two (occasionally one or 
up to five) referees, in addition to the Editor. Referees are acknowledged in each issue 
as the “Editorial Board”. Two papers were rejected due to inadequate descriptions, 
methodology and/or lack of new data, and another owing to its marginal relevance for 
the journal (it was published elsewhere). The proportion rejected (8 %) of those 
received the same year was similar to that of previous periods. Rejection took place 
within at most six months of receipt. Of the 32 scientific papers published, all but two 
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Short Notes (94 %) required revision by their authors (beyond minor editorial 
changes). The time taken by authors to revise their papers varied from same day 
return to 34 months (median 3 months), similar to recent years. The delay between 
receiving a final acceptable version of a paper and its publication was 1–9 months 
(median 5 months), similar to previous years and difficult to reduce further, given our 
6-monthly publication schedule. Altogether, including the time taken for review by 
referees, editing by me and proof-reading by authors, the delay between first receipt 
of a scientific submission (i.e. not including News, Notices and Reviews, which are 
always published in the issue immediately following receipt) and its publication was 
3–42 months (median 10 months), with 56 % of papers published within one year of 
receipt. 
 I should once again like to express my gratitude to all referees for their precious 
time and valuable insights, as well as to Joost Brouwer, Peter Browne, Tim Dodman, 
Ulf Leidén, Nils Robin, Bob Sharland and the late Gérard Morel for their 
contributions to managing the journal’s printing, distribution and mailing list, 
assisting with translations, and placing copy quickly on the web site. 
 

Alan Tye 
 
 
 
 
 
 

Figure 1. Malimbus and Bulletin of the Nigerian Ornithologists’ Society annual 
page totals. Page size: f–f = foolscap; q–q = quarto; subsequent issues all A5. S = 
special issue that year; 0 = no issue produced (1973); 1 = only one issue produced 
that year. — Nombres annuels de pages de Malimbus et du Bulletin of the 
Nigerian Ornithologists’ Society. Taille de page: f–f = ministre; q–q = quarto; 
livraisons subséquentes sont toutes en A5. S = livraison spéciale cette année; 0 = 
pas de livraison cette année (1973); 1 = une seule livraison cette année. 
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Rapport du Rédacteur en chef pour la période 2009–2011 
 
Après la période basse des années 2003–5, quand il y avait moins de soumissions 
qu’au cours des années précédentes avec pour résultat la publication d’un seul 
numéro en 2002 et en 2004, la situation s’est sensiblement améliorée. Deux numéros 
ont été imprimés par an, comme prévu, et la période 2006–8 précédant celle du 
présent rapport, a atteint des totaux annuels de pages rarement dépassés au cours de 
l’existence de Malimbus. Les statistiques pour les années 2009–11 ne sont pas aussi 
exceptionnellement élevées ou basses et sont résumées dans le Tableau 1. 
 
 
Table 1. Statistiques de publication de Malimbus pour 2009–11. 
 2009 2010 2011 
Nombre de pages 132 108 104 
Articles scientifiques reçus 11 6 21 
                                   publiés 14 8 10 
                                   refusés ou retirés 2 (18 %) 0 (0 %) 1 (5 %) 
Revues publiées 1 1 1 
Nouvelles & Lettres publiées (Errata inclus) 6 5 5 
Nouvelles de la Société publiées 5 4 7 
 
 
 Depuis le Volume 1, le nombre moyen de pages par volume a été de 122 et, bien 
que la moyenne des trois années couvertes par ce rapport soit de 115, la moyenne des 
cinq années les plus récentes est de 132. Le déclin dans les soumissions a été 
inquiétant pendant la période 2009–10, d’où des livraisons réduites en 2010 et 2011, 
mais en 2011 les soumissions ont retrouvé un niveau comparable à celui des années 
précédentes. Fait encourageant, davantage de manuscrits sur la biologie et l’écologie, 
et plus d’articles d’auteurs d’Afrique de l’Ouest, ont récemment été reçus et publiés. 
Plus de nouvelles et commentaires ont aussi été publiées par an qu’habituellement. 
Jusqu’ici, Malimbus a pu survivre à des périodes de manque de soumissions, et la 
série du nombre moyen de pages publiées par an ne montre aucune tendance 
d’ensemble depuis la création de la revue (Fig. 1). Le futur immédiat se présente de 
manière satisfaisante sous ces différents critères. 
 Tous les manuscrits longs et les Notes Courtes ont été revus par deux lecteurs 
(parfois un ou trois) en plus du Rédacteur en chef. Les lecteurs sont cités dans chaque 
numéro à la rubrique Comité de Rédaction. Deux articles furent refusés pour 
descriptions ou méthodologie inappropriée et manque de données nouvelles, et un 
autre pour son caractère marginal par rapport à la revue (il a été publié dans une 
autre). La proportion de manuscrits refusés (8 %) par rapport à ceux reçus la même 
année a été similaire à celle des années précédentes. Le refus a été notifié dans un 
délai maximum de six mois après la soumission. Sur les 32 articles scientifiques 
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publiés, tous à l’exception de deux Notes Courtes (94 %) ont nécessité une révision 
par leurs auteurs (non compris des modifications mineures de la Rédaction). Le temps 
mis par les auteurs pour réviser leurs articles allait du retour le jour même jusqu’à 34 
mois (médiane 3 mois), comme dans les années récentes. Le délai entre la réception 
de la version définitive acceptable d’un manuscrit et sa publication a été de 1–9 mois 
(médiane 5 mois), donc similaire à celui des années précédentes et difficile à réduire 
davantage, étant donné notre rythme de parution bisannuel. Au total, en prenant en 
compte le temps pris par les critiques, mes propres corrections et les lectures 
d’épreuves par les différents auteurs, le délai entre la première réception d’un 
manuscrit et sa publication a varié de trois à 42 mois (médiane 10 mois), avec 56 % 
des articles publiés dans les 12 mois de leur réception. 
 Je tiens de nouveau à remercier tous les lecteurs pour le temps et les avis qu’ils 
ont généreusement donnés, ainsi que Joost Brouwer, Peter Browne, Tim Dodman, Ulf 
Leidén, le regretté Gérard Morel, Nils Robin, Bob Sharland, qui ont contribué à 
l’impression du journal, à sa distribution, à la tenue de la liste des abonnés, ainsi que 
pour leur assistance en matière de traductions ou pour en avoir rapidement mis copie 
sur le site Internet. 
 

Alan Tye 
Rédacteur en chef 

 
 
 

W.A.O.S. membership changes  
Changements à la liste d’adhérents de la S.O.O.A. 

 
New members — Nouveaux membres 
BARGAIN, B., Village de Trunvel, 29720 Treogat, France 
BERGH, M. VAN DEN, Nieuwe Zijds Voorburgwal 344, 1012RX Amsterdam, The 

Netherlands 
FOURIE, S.R., The Orchard, Benthall Lane, Benthall, Broseley, Shrops. TF12 5RR, U.K. 
HILLYER, A., 2 Evergreen Drive, 8 Milton Road, Bournemouth, Dorset BH8 8IP, U.K. 
HÖLLER, C., Kammakargatan 12, Stockholm 11140, Sweden  
NASASAGARE, R.P., Ecole Normale Supérieure, BP 6983 Bujumbura, Burundi 
ROBB, M., 2300 Rue Grenet, Apt #311, St Laurent, Québec H4L 4Y9, Canada  
 
Deaths — Décès  
THIEDE, Dr W. 
 
Address changes and corrections — Changements et corrections d’adresse 
CLAFFEY, P.M., Divine Word Missionaries, 3 Pembroke Road, Ballsbridge, Dublin 4, 

Eire <pmclaffeysvd@yahoo.co.uk> 
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DEMEY, R., Walter Thijsstraat 9, B-3500 Hasselt, Belgium 
GREEN, A.A., 486 Little Mohawk Road, Shelburne Falls, MA 01370, U.S.A. 
GUITARD, J.J., Quartier Dandarelet, 83460 Les Arcs sur Argens, France 

<jj.guitard@wanadoo.fr> 
JONES, Ms R.M., 211 Court Road, Mottingham, London SE9 4TG, U.K. 
MOREL, Dr M.-Y., 43 rue Fessart, 92100 Boulogne-Billancourt, France  
PAYNE, Dr R.B., 1306 Granger Ave, Ann Arbor, MI 48104, U.S.A. 
REDMAN, N., 36 Soho Square, London W1D 3QZ, U.K. 
TAMUNGANG, A.S., POB 146, Dschang, West Province, Cameroon 
VOADEN, N.J., 18 Fair Hill, Shipham, Winscombe, Somerset BS2 1TH, U.K. 
WALL, J.W., 19 Tisdale Road, Scarsdale, New York, NY 10583-5613, U.S.A.  
WALLACE, J.P., 50 Cherryburn Gardens, Fenham, Newcastle-upon-Tyne NE4 9UO, 

U.K.  
WALSH, J.F., 80 Arundel Road, Lytham St Annes, Lancs. FY8 1BN, U.K. 
Margaret Koopman, Niven Library, PERCY FITZPATRICK INSTITUTE, University of 

Cape Town, Rondebosch, Western Cape 7701, South Africa  
ROYAL MUSEUM OF CENTRAL AFRICA, Central Library, Leuvensesteenweg 13, 3080 

Tervuren, Belgium 
Librarian, ROYAL ONTARIO MUSEUM, University of Toronto, 100 Queens Park, 

Toronto ON, M5S 2C6, Canada 
Ornithology Library, PEABODY MUSEUM OF NATURAL HISTORY, Yale University, PO 

Box 208118, New Haven, Connecticut 06520, U.S.A. 
SMITHSONIAN INSTITUTION Libraries, NHB 25 MRC 154, PO Box 37012, Washington, 

DC 20013-7012, U.S.A. 
UNIVERSITY OF WISCONSIN, Memorial Library, Acquisition Serials Dept, 728 State 

Street, Madison, WI 53706-1418, U.S.A. 
Publication Processing Department, X ISI, 3501 Market Street, Philadelphia, PA 

19104, U.S.A. 
 

Tim Dodman 
Treasurer and Membership Secretary 
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West African Ornithological Society 
Société d’Ornithologie de l’Ouest Africain 

 
 

Revenue Account for the year ended 31 December 2011 
 
Income £ Sterling € Euro Total (£) 2010 (£) 
 Subscriptions 2603 1297 3690 2104 
 Interest and donations       0       0       0       5 
  2603  1297 3690 2109 
 
Expenditure 
 Malimbus production and distribution 1926 0 1926 1703 
 Bank charges and office costs 0 30 25 16 
 W.A.O.S. Research Grants       0       0       0       0 
  1926     30 1951 1719 
Surplus per account for year   677 1267 1739   389 
 
 

Balance Sheet as at 31 December 2011 
 
Bank balances at 1 January 1504 3669 4647 4173 
Surplus for year   677 1267 1739   389 
Bank balances at 31 December £2182 €4936 £6318 £4647 
 
 
Notes 
The surplus during 2011 was largely due to increased income from subscriptions 
compared to 2010, which resulted from a campaign to contact members whose 
subscription had lapsed. The combined balance increased by £1671 over the year, a 
result of the 2011 surplus of £1739 combined with a loss of £68 on the Euro balance 
of 1 Jan 2010 due to a decrease in the relative value of the Euro from £0.8565 on 1 
Jan 2011 to £0.8380 on 31 Dec 2011. 
 The sterling balance on 1 Jan 2011 comprised £1499 in the bank and £5 in cash, 
whilst the sterling balance on 31 Dec 2011 comprised £2161 in the bank and £21 in 
cash. 

T. Dodman 
 
I certify that I have verified the bank balances. 

J.N. Rendall 
Treasurer, Papa Westray Community Co-operative 


